

## Referat af bestyrelsesmøde Danske Slægtsforskere, lørdag 25. marts 2023 i Middelfart

**Tilstede:** Kirsten Sanders, Katrine Tobiassen, Yvonne Christiansen, Ole Selmer, Karen Bendix Larsen, Jesper Skov, Per Hundevad Andersen, Peter Olsen, Bodil Grove Christensen.

**Afbud:** Kurt Pajbjerg, Hans Mølgaard, Michael Dupont og Rikke Egebak Eriksen

### 1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen godkendt.

### 2. Økonomi

#### Medlemmerne

Rykker nr. 1 er udsendt, 220 mangler at betale, desuden har 392 har udmeldt sig. Rykker 2 udsendes i den kommende uge.

Vi har fået 110 nye medlemmer her i 2023. Pt. er medlemstallet 7.127 mod 7.629 ved udgangen af 2022. Vi må forvente en medlemstilbagegang i 2023, og må af den grund holde ekstra øje med økonomien i år.

#### Regnskab 2022

Alle har godkendt regnskabet elektronisk, dermed er regnskabet færdigt. Samarbejdet med det nye revisionsfirma er gået uproblematisk.

Regnskab 2022 og budget 2023 lægges på hjemmesiden i denne uge.

#### Budget 2023 og 2024

Budget 2023 og 2024 blev gennemgået.

Der er indregnet en forøgelse af indtægterne som konsekvens af den foreslåede forøgelse af kontingentet.

Udgifterne til ekspedition er væsentligt forøget, bl.a. til forventede udgifter til porto ved udsendelse af ny bog.

Udgifter til ejendommen falder væsentligt, idet en del af de tidligere udgifter var engangsudgifter i forbindelse med købet, ligesom vi har indløst et pantebrev og dermed vil have lavere renteudgifter.

Forventet overskud i 2023 bliver 0 kr., i 2024 forventes overskuddet at være 45.000 kr pga. den foreslåede kontingentstigning. NB. Selv med den foreslåede kontingentstigning vil kontingentet fortsat ligge under det beregnede niveau i forhold til prisindekset.

#### Ny intern revisor

Jan Amnitzbøll Krusell ønsker at stoppe som intern revisor, så vi har brug for en ny på posten.

### 3. Generalforsamling

Der er ca 150 tilmeldt.

#### Stemmetællere

Ove Lentz har meldt sig som stemmetæller, vi skal have en mere, Peter Bjørn Thomsen er villig.

#### Navneskilte

Navneskilte skal klargøres med navne, og der skal stå, hvilket rundvisningshold man skal deltage i.

#### Klargøring til rundvisning

Mærkater påsættes navneskiltene i forhold til rundvisningsholdene.

### **Fremtidige generalforsamlinger**

Forslag om sted for fremtidige generalforsamlinger: Horsens Fængselsmuseum eller Kronborg, dette er forslaget for 2025.

Generalforsamling 2024: 20. april, formodentlig et sted på Fyn.

#### **4. FU-aftale – status**

Vi skal have dannet en lokalkomité under Folkeuniversitetet, lave vedtægter og afholde en generalforsamling for denne nye lokalkomité. Lokalkomitéen skal have en bestyrelse med tre personer. BGC kontakter FU Skærum Mølle. Mere derom på næste bestyrelsesmøde.

#### **5. Nyt fra biblioteksudvalget**

##### **Lokalesituationen**

Biblioteket skal fraflytte nogle af de lejede lokaler pr. 1. juli. I denne forbindelse skal der ske en udsortering af 6.000 scannede bøger, der kan kasseres, samt ca. 20.000 bøger skal flyttes til de nye lokaler, da bøgerne ikke er skannede endnu eller fordi de er bevaringsværdige. Der er flere opgaver i forbindelse med flytningen: Opstilling af nye reoler til nye samlinger, flytning af infrastruktur, specielt fiberkabel, og flytning af 3 kontorpladser.

##### **Bibliotekskurser**

110 har gennemført kurset, plus 70 tilmeldt indtil sommerferien.

3 introduktionsvideoer er næsten færdige, lavet af Frederiksberg Bibliotek, lægges ud på YouTube, når de er færdige.

Bibliotek.dk: testsæt på 8 bøger leveret, afventer nu projektbeskrivelse og -godkendelse. Biblioteksvagten – link er implementeret.

##### **Diverse projekter (seddelkartotek for dansk søfartshistorie, digitalisering af våbensegl)**

Die Elisabeth – dansk søfartshistorie med 250.000 kartotekskort, dødsbo i Boeslunde gav mere end 20 flyttekasser fra en nu afdød bibliotekar fra Kastellet, Eremit.dk med litteratur om Københavns historie overtaget.

##### **1600-tallets københavnere**

KTO har en USB-pind med oplysningerne om disse personer, lagt i en database, ejeren ønsker at overgive det til os.

##### **Rohde/Rhode-slægten**

Samme ejer har en masse oplysninger om denne slægt, det ligger på hendes hjemmeside, ønsker også at overgive det til os.

##### **Kassationskoder til lægdsruller**

PEO sender kassationskoder til lægdsruller til webmaster.

#### **6. Nyt fra bogudvalget**

PEO har lavet en bog om DNA og slægtsforskning, har været afprøvet i lokalforeningen Guldborgsund, der skal rettes lidt og sættes kommaer. Det er en begynderbog, PEO må i gang med en ny bog for lidt øvede 😊

### **Salg af norske bøger**

Måske kunne vi sælge en norsk udgave af "Sogn-herred-amt"? Eller en bog om udvandring fra Norge?

Vi snakker med Lina Bjelland Myrvoll, Norge, om hvad de har af gode bøger til os.

PAN har talt med et forlag på "Historiske Dage", fik inspiration til bogtitler der.

### **7. Nyt fra hjemmesideudvalget**

Lægdsruller.dk overføres snart til os.

Opdatering af Forum er næsten på plads, bliver nok kørt på plads i påsken.

Ny hjemmeside: snart onlinemøde om dette.

### **8. Nyt fra lokalforeningsudvalget**

#### **Indberetninger og udbetalinger**

Udbetalinger er netop blevet godkendt. Lokalforeningerne skal skrive deres kontonummer på hver gang.

**Danskere i verden** - <https://www.dr.dk/event/danskere-i-verden>

Vigtigt, at vi får meldt vores arrangementer ind til DR.

#### **Lokalforeningsrådsmøde**

Netop afholdt møde i Lokalrådet, god stemning, en hel del lokalforeninger repræsenterede.

Mødet var velstruktureret med underpunkter om bl.a. "Danske i verden".

Vi lærte bl.a. at bruge værktøjet Google Analyse.

Mette Fløjborg viste os siderne Banditter.dk, Faesterogskifter.dk og Doedsregister.dk, som indbyrdes koordinerer.

Gitte Høstbo inviterede til samarbejde med Banditter.dk – hun har mange forbryderbilleder liggende.

Flere lokalforeninger har haft udfordringer med Mit-ID og Virk-ID. Det opfordres til, at vi bruger vores private Mit-ID til foreningen. Er der forsat problemer, kan man ringe til Digitaliseringsstyrelsen, ligger i Nykøbing Falster.

NB. Det opfordres til, at alle lokalforeninger sender min. 1 repræsentant til lokalforeningsrådsmøderne.

### **9. Nyt fra aktivitetsudvalget**

#### **SW 2023**

Hele bestyrelsen er tilmeldt.

Der er tilmeldt 103 deltagere nu. Der kan max. være 120 deltagere.

Foredragsholdere vil få særskilt regning på overnatning, som de kan bruge til

Folkeuniversitetet.

**DNA-kursus på Fyn:** KIS foreslog, at der bliver lavet et begynder DNA-kursus på Fyn i efteråret.

#### **Tidligere anbragte – Forsorgsmuseet**

Har været omtalt flere steder, og der er begyndt at komme bestillinger på slægtstræer.

Kvaliteten af arbejdet er fint, modtagerne er meget tilfredse. Der er plads til flere, som kan hjælpe til, skriv til KIS, hvis du er interesseret i at give en hånd med.

### **10. Nyt fra markedsføringsudvalget**

#### **Foreningsfolder**

KTO er i gang med en ny foreningsfolder, er pt. på 8 sider i A5-format. Forslag om to forskellige foldere, én med "Velkommen i foreningen" og en anden med mere information, links mv.

### **Historiske dage**

Fin messe, KIS og PAN holdt foredrag, vi tegnede 26 nye medlemmer og solgte for 20.000 kr. bøger. Vi skal fortsat deltage i Historiske Dage.

### **Pressekontakter**

Opfordring til at dele med bestyrelsen, når vi er på TV, eller har gode artikler i aviserne.

### **Bladet**

KTO er blevet kontaktet af Bibliotekscentralen ang. bladet, de ville gerne modtage nogle numre at bladet, så de kunne se indholdet og træffe beslutning om indeksering.

## **11. Nyt fra Strategiudvalget**

### **Planlægning af strategiweekend – nedenfor mine strøttanker til inspiration**

Kig på nedenstående strøttanker og meld gerne tilbage til KIS med flere strøttanker til planlægning af strategiweekend.

#### **Samarbejde**

##### **Internationalt**

##### **Nationalt**

##### **Med lokalforeningerne**

#### **Arkivalielister – wiki – seddelarkiver (Nygaards, Oeders, Wads, Mortensens)**

#### **Webinarer/videoer, Kurser, Central søgning**

## **12. Nyt fra samarbejdsudvalget**

### **Aftale med Slekt og Data godkendes**

Godkendt

### **Halmstad kulturfestival 13-05-2023**

KPA og HMG deltager.

### **Forespørgsel om deltagelse med stand til Arkivernes Dag i Halmstad 11-11-2023**

Der ønskes et oplæg på dansk, ca. 1 times tid. Vi tilbyder det til KPA og HMG, alternativt er OSE og JKS klar.

### **Forespørgsel om deltagelse i minimesse i Slagelse-Sorø slægtsforskningsforening 11-05-**

**2023 kl. 15-20:** Vi skriver tilbage, at det lyder interessant, men at vi desværre ikke har mulighed for at deltage når det er en hverdag.

### **Spor i Lynge, Herning, lørdag 6. april 2024**

Vi deltager.

### **DLF generalforsamling – invitation til deltagelse 28-29-30 april i Svendborg**

Dansk Lokalhistorisk Forening. Generalforsamling lørdag eftermiddag, se udsendt program. PAN vil gerne komme og holde foredrag om biblioteket. BGC deltager i generalforsamlingen og repræsenterer foreningen.

## **13. Kommende møder**

### **22. april 2023 i Holmegårds Værk**

**3-4 juni i Grenå**

**2. september**

**25. november**

**13. januar**

**16. marts**

**Generalforsamling 20. april – sted? Fyn?**

Eventuelt

Intet at bemærke

Ref. Bodil Grove Christensen